
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань антикорупційної політики 

19 січня 2024 року 

Веде засідання голова Комітету РАДІНА А.О. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Давайте тоді починати засідання комітету. Колеги, ми 

маємо кворум, маємо достатню кількість згод на проведення в режимі 

відеоконференції і відповідно можемо починати засідання комітету.  

Колеги, проект порядку денного ми з вами попередньо обговорювали. Нам 

потрібно затвердити наші пропозиції до порядку денного сесії і план роботи 

комітету на наступну сесію, і відповідно, колеги, розглянути законопроект 

10397. Такий порядок денний, колеги. Чи будуть якісь пропозиції чи зауваження 

до цього порядку денного? 

 

_______________. Відсутні. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Оскільки відсутні, колеги, пропоную одразу за основу і в 

цілому для економії часу його затвердити.  

Радіна – за.  

Мошенець. 

 

МОШЕНЕЦЬ О.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Кабаченко. 

 

КАБАЧЕНКО В.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Бурміч.  

 

БУРМІЧ А.П. За.  

 



ГОЛОВУЮЧА. Жмеренецький.  

 

ЖМЕРЕНЕЦЬКИЙ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Іванісов.  

 

ІВАНІСОВ Р.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Одарченко.  

Сюмар.  

 

СЮМАР В.П. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Ткаченко.  

 

ТКАЧЕНКО О.М. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Шинкаренко.  

 

ШИНКАРЕНКО І.А. Шинкаренко – за.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Ананченко.  

 

АНАНЧЕНКО М.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Дякую дуже, колеги.  

Отже, по організаційним питанням, колеги, проект плану роботи і проект 

пропозицій до порядку денного сесії були вам надані.  

Чи будуть, колеги, до цих документів зауваження, додаткові пропозиції?  

 

_______________. У мене відсутні. 



 

ГОЛОВУЮЧА. Традиційно нагадую, що до плану роботи ми можемо 

вносити зміни в будь-який момент, коли ми бачимо в цьому потребу. І також, 

звичайно, можемо розглядати питання, не охоплені планом роботи.  

Тоді, колеги, оскільки немає пропозицій і зауважень, пропозиція обидва ці 

документи затвердити.  

Давайте почнемо із плану роботи комітету. Прошу тоді по цьому 

визначатися. 

Радіна – за. 

Мошенець. 

 

МОШЕНЕЦЬ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Кабаченко. 

 

КАБАЧЕНКО В.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Бурміч. 

 

БУРМІЧ А.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Жмеренецький. 

 

ЖМЕРЕНЕЦЬКИЙ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Іванісов.    

 

ІВАНІСОВ Р.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Сюмар. 

 



СЮМАР В.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Ткаченко. 

 

ТКАЧЕНКО О.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Шинкаренко. 

 

ШИНКАРЕНКО І.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Ананченко. 

 

АНАНЧЕНКО М.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Дякую дуже, колеги.  

І проект пропозицій до порядку денного чергової 11 сесії Верховної Ради 

України 9 скликання. Колеги, прошу по цьому також визначатися. 

Радіна – за. 

Мошенець. 

 

МОШЕНЕЦЬ О.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Кабаченко. 

 

КАБАЧЕНКО В.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Бурміч. 

 

БУРМІЧ А.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Жмеренецький. 



 

ЖМЕРЕНЕЦЬКИЙ О.С. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Іванісов. 

 

ІВАНІСОВ Р.В. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Сюмар. 

 

СЮМАР В.П. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Ткаченко. 

 

ТКАЧЕНКО О.М. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Шинкаренко.  

 

ШИНКАРЕНКО І.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Ананченко. 

 

АНАНЧЕНКО М.О. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Дякую дуже, колеги.  

Тепер власне щодо законопроекту, по якому ми є головним комітетом для 

його опрацювання (реєстраційний номер 10397) це внесення змін до Закону про 

АРМА. Дуже простий законопроект, фактично додається декілька слів з метою 

дати АРМА можливість купувати і валютні військові облігації за ці валютні 

кошти, які арештовані, і відповідно по рішенню суду передані в управління 

АРМА. 



Я нагадаю, колеги, що ми з вами передбачили для АРМА таку можливість 

купувати ОВДП за кошти, арештовані кошти в національній валюті і відповідно 

ОВДП, які номіновані в національній валюті, і цей інструмент працює і працює 

достатньо вдало.  

Однак, колеги, інформую, звернулися до мене, зокрема, представники 

АРМА, зокрема, керівниця АРМА з інформацією наступною: вони наразі за їх 

підрахунками мають на своїх рахунках близько еквіваленту 20 мільйонів доларів 

арештованих. Ці кошти на ОВДП не працюють, бо в законі дуже чітко написано, 

що АРМА для цієї цілі може використовувати тільки кошти в національній 

валюті. Я думаю, що мені тут не треба описувати складну ситуацію із 

фінансуванням видатків державного бюджету. Відповідно ми перебуваємо в 

ситуації, коли правильно і необхідно знайти всі можливості і змусити працювати 

всі наявні в державі ресурси і кошти для того, щоби, власне, профінансувати 

видатки бюджету. 

Відповідно, колеги, є пропозиція передбачити можливість і арештовані 

кошти в іноземній валюті використовувати для придбання ОВДП, які номіновані 

в іноземній валюті. 

Інформую, колеги, що тут немає якраз проблеми, на яку ми з вами раніше 

звертали увагу, немає проблеми обмінного курсу, тобто кошти будуть 

зафіксовані в іноземній валюті, працювати будуть в ОВДП в іноземній валюти. 

Механізм повернення коштів, який ми з вами передбачили для придбання ОВДП 

в національній валюті, мається на увазі повернення у разі зняття арешту, він 

працюватиме, рівно так само і для повернення коштів в іноземній валюті. Це 

питання я особисто пропрацювала і з міністром фінансів паном Марченком, і з 

заступником пана міністра фінансів паном Денисом Улютіним. Відповідно така 

ситуація по цьому законопроекту. 

Інформую вас, колеги, що АРМА підтримує, що Міністерство фінансів 

підтримує. Висновок ГНЕУ маємо, ГНЕУ також не заперечує. 

Чи є додаткові якісь питання чи зауваження по цьому законопроекту, 

колеги? 

 



_____________. Зауваження відсутні. 

 

ГОЛОВУЮЧА. З огляду на те, що більшість членів комітету також є 

співавторами цього законопроекту… (Не чути) Так, то вже логічно. І дякую 

дуже, колеги, принагідно за підтримку. 

Колеги, в мене пропозиція по цьому законопроекту така. Чи не буде 

заперечень, щоб ми його рекомендували за основу і в цілому? Оскільки 

фінансова потреба є, а законопроект елементарний, там кілька слів, я не уявляю, 

що там можна було правити між першим і другим. 

 

_____________. Підтримуємо. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Гаразд, колеги. Тоді пропозиція в мене така. За 

результатами розгляду цей законопроект рекомендувати Верховній Раді України 

включити в порядок денний сесії і ухвалити одразу за основу і в цілому з 

необхідним техніко-юридичним доопрацюванням, зокрема, колеги, тут деякі 

техніко-юридичні доопрацювання треба зробити. Зараз вам скажу, про що 

йдеться. Зокрема відобразити, що ми вносимо зміни в абзац перший підпункту 2, 

а не у весь підпункт, це видно із порівняльної таблиці, але маємо це в рішенні 

комітету про всяк випадок зазначити. Немає заперечень по цьому, колеги?  

 

_______________. Ні.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Тоді, колеги, прошу визначатися... 

 

_______________. Ні, немає.  

 

ГОЛОВУЮЧА. ... по такому рішенню комітету. Ще раз, законопроект 

включити в порядок денний, ухвалити одразу за основу і в цілому з техніко-

юридичним доопрацюванням, зокрема з тим моментом, про який я сказала. І, 



колеги, прошу тоді доручити мені його представляти на пленарному засіданні, 

якщо, звичайно, буде виступ від комітету. Не заперечуєте, колеги?  

 

_______________. Із задоволенням. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Прошу визначатися по цьому шляхом голосування.  

Радіна – за.  

Мошенець.  

 

МОШЕНЕЦЬ О.В. За.    

 

ГОЛОВУЮЧА. Кабаченко.  

 

КАБАЧЕНКО В.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Бурміч. 

 

БУРМІЧ А.П. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Жмеренецький.  

 

ЖМЕРЕНЕЦЬКИЙ О.С. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Іванісов.  

 

ІВАНІСОВ Р.В. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Сюмар. 

 

СЮМАР В.П. За. 

 



ГОЛОВУЮЧА. Ткаченко.  

 

ТКАЧЕНКО О.М. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Шинкаренко.  

 

ШИНКАРЕНКО І.А. За. 

 

ГОЛОВУЮЧА. Ананченко.  

 

АНАНЧЕНКО М.О. За.  

 

ГОЛОВУЮЧА. Дякую дуже, колеги. На цьому наш порядок денний 

вичерпаний. Дякую дуже, колеги, всім за підтримку і оперативну роботу, з мене 

хвалебный пост про комітет.    

 


